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Darłowo, dnia 14 czerwca 2024 roku 
 

 

BR.0002.8.2024  

 

 

Protokół Nr III/2024 

z III sesji (absolutoryjnej) Rady Gminy Darłowo IX kadencji 

z dnia 14 czerwca 2024 roku 

pod przewodnictwem 

Pani Justyny Osses – Przewodniczącej  

Rady Gminy Darłowo 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 

Przewodnicząca rozpoczęła obrady sesji o godzinie 13
00

, a zakończyła o godzinie 14
42

. 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 

Radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz – spóźniła się na rozpoczęcie sesji.  

 

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu III sesji Rady Gminy Darłowo IX kadencji w dniu 14 czerwca 2024 

roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 

W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 

/Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo, 

Pani Izabela Sielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo,  

Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo, 

Pani Ilona Młyńska – Zastępca Skarbnika Gminy Darłowo, 

Pani Joanna Stępień – Radca Prawny, 

Pani Anna Zatorska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie, 

Pan Tomasz Gondek – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o.                              

w Krupach, 

Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach, 

Pan Przemysław Pociecha – Komendant Straży Gminnej.  

Pani Halina Przybysławska – Przewodnicząca Rady Seniorów, 
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/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przystąpiła do powołania 

sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 

 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 
13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 

 

(Radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz w tym momencie przybyła na sesję) 

 

Na protokolantkę Przewodnicząca Rady powołała panią Iwonę Kowalską. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że jest jeszcze jedna osoba z rady gminy, a więc kworum 

wynosi 15 radnych.  

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

 

Ad.2.  

Ustalenie  porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że proponowany porządek obrad radni otrzymali                  

z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję.  

 

/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na III Sesję Rady Gminy Darłowo. 

Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca poinformowała, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy                                   

o samorządzie gminnym otrzymała wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 

dwóch projektów uchwał:  
 

1) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych; Druk Nr 7/2024
III

 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok; Druk Nr 8/2024
III

 
 

/Wniosek o zmianę porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są wnioski do porządku obrad?  

 

Nikt wniosków nie zgłosił.  
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych; Druk Nr 7/2024
III

 było  

15 głosów za, 

0 głosów przeciw i 

0 głosów wstrzymujących,  

czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    

 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Darłowo na 2024 rok; Druk Nr 8/2024
III

 było  

15 głosów za, 

0 głosów przeciw i 

0 głosów wstrzymujących,  

czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    

 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że porządek obrad dzisiejszej sesji po przyjętych 

zmianach przedstawia się następująco: 

 

Punkt 18 otrzymuje brzmienie:  

Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. Druk Nr 7/2024
III 

 

Punkt 19 otrzymuje brzmienie:  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok.                                             

Druk Nr 8/2024
III 

 

Punkt 20:  

Wolne wnioski i zapytania.
 

 

Punkt 21:  

Zamknięcie obrad.
 

 

Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad                            

z wprowadzonymi zmianami: 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych głosując: 

15 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 

0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących.  

 

Przewodnicząca Rady na podstawie wyników głosowania stwierdziła, że porządek sesji został 

przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 

Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 3.  

Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 20 maja 2024 roku. 

 

Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do protokołu, wobec 

czego Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół został podpisany bez uwag.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

 

Ad. 4. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        

z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

 

W okresie pomiędzy sesjami, czyli od 20 maja 2024 roku, wójt uczestniczył                                     

w spotkaniach (wymieniono tu najważniejsze): 

 

W dniu 21 maja 2024 roku odbyło się spotkanie z Dyrektorem Urzędu Morskiego                       

w Szczecinie na temat sytuacji brzegu morskiego w miejscowości Wicie. Pan wójt 

powiedział, że poruszone są zawsze dwie rzeczy czyli obecna sytuacja zagrożenia brzegu 

morskiego                        w miejscowości Wicie. Tam straciliśmy główne przejście dla 

turystów i mieszkańców                             w miejscowości Wicie z powodu sztormu. Okazuje 

się, że trwają prace rozbiórkowe. Przejście będzie dopasowane do tego, żeby po refulacji 

funkcjonowało. Pan wójt powiedział, że nie wie czy refulacja się już rozpoczęła ale wie, że 

rury są już na plaży.  

 

Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie wchodząc wójtowi w słowo powiedział, 

że po lewej stronie czyli wschód, - przeprasza - zachód został już zakończony, refulowany, 

natomiast po zachodniej stoi sprzęt, stoi chałupka, stoi Toi Toi. Sołtys powiedział, że był tam, 

pukał, stukał i nikogo nie zastał.  

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że prosi wójta o dalsze kontynuowanie 

wypowiedzi.  

 

Pan wójt podziękował sołtysowi za tę informację i powiedział, że cieszy się bardzo, że 

Dyrektor Urzędu Morskiego jest taką osobą, która w sposób przychylny patrzy na naszą 

gminę, na problemy występujące z brzegiem morskim. Wszelkie starania tu także 

pracowników gminy i urzędu morskiego i pana sołtysa i tu rannych, żeby to przejście na lato 

jakby uruchomić. Będziemy myśleć o przebudowie tego przejścia i dostosowania do 

aktualnych warunków w przyszłości.  

 

W dniu 6 czerwca 2024 roku odbyło się bardzo ważne spotkanie z Prezesem GS 

Darłowo na temat funkcjonowania sklepu w miejscowości Kopań. Prawdopodobnie te 

pomieszczenie w miejscowości Kopań w sklepie, którego nie ma, zostaną po prostu zwrócone 

gminie.  
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W dniu 11 czerwca 2024 roku odbyło się jedno z ważniejszych spotkań z Dyrektorem 

Wód Polskich Zarząd Zlewni w Koszalinie oraz Komendantem Powiatowym Policji w 

Sławnie w sprawie wypustów do sieci melioracji w miejscowości Stary Jarosław. Pan wójt 

powiedział, że doniesienie złożył Zarząd Zlewni Wody Polskie. Tu po dyskusji, ustaleniu, 

wytłumaczeniu, bo w sumie wyszła ta sytuacja przez nieporozumienie – po wytłumaczeniu 

całej sytuacji Policji, uzyskaliśmy informację, że te sprawy mają być załagodzone i 

umorzone, ale zobaczymy jaki będzie efekt końcowy.  

 

Wójt wymienił ważniejsze umowy jakie podpisał:  

 

W dniu 5 czerwca 2024 roku wójt podpisał umowę na remont drogi we wsi 

Cysterskiej Bukowo Morskie. Pan wójt powiedział, że bardzo się cieszy, że firma Aqua-Bud 

będzie realizowała drogę gminną oraz drogę powiatową, którą użyczyliśmy na czas realizacji 

i to jest kolejna forma pomocy powiatowi. Tutaj środki na ten cel pochodziły ze środków na 

miejscowości popegeerowskie z Polskiego Ładu.  

 

W dniu 6 czerwca 2024 roku została podpisana umowa na przebudowę dróg gminnych 

w miejscowości Porzecze. Wójt podpisał umowę z firmą Krężel. Wójt powiedział, że to jest 

bardzo dobra firma, która wiele zadań wykonuje w naszej gminie i wygrywa przetargi. Wójt 

powiedział, że cieszy się, że zacznie się ta przebudowa.   

 

Wójt powiedział, że w dniu 21 maja 2024 roku odbyło się spotkanie on-line w sprawie 

szacowania szkód w gospodarstwach rolnych spowodowane czy to klęską suszy czy 

deszczami ulewnymi. Gmina Darłowo tu w sposób aktywny uczestniczyła w tym szkoleniu. 

Te szkody są składane tu taj do gminy a gmina jest organem pośredniczącym, który idzie do 

wojewody. Tu zarówno Ośrodek Doradztwa Rolniczego i Izby Rolne i pracownicy gminy 

będą dokonywali ocen szkód jeżeli te szkody wystąpią i przekazywali dalej protokoły. 

Mieliśmy wiele pytań                       i wątpliwości z zakresu metodyki szacowania szkód. 

Tutaj otrzymaliśmy zapewnienia, że na wniosek naszej gminy zostanie nam to w niedługim 

okresie wyjaśnione.  

 

W dniu 6 czerwca 2024 roku mieliśmy spotkanie z Centrum Projektów Polska 

Cyfrowa – Rozwój kompetencji cyfrowych. Będziemy starali się o środki na tak zwale Kluby 

Rozwoju Cyfrowego. To jest pilotaż środków krajowych. Będziemy dokonywali zgłoszenia, 

żeby nasi mieszkańcy mieli wiedzę. Powstanie jeden taki Klub na terenie naszej Gminy, gdzie 

każdy będzie mógł uzyskać pomoc w kompetencjach cyfrowych. Czyli jeżeli będzie osoba, 

która nawet nie umie uruchomić smartphone, czy nie będzie umiała zainstalować go po raz 

pierwszy, czy nie będzie umiała zeskanować dokumentów – tam uzyska tą pomoc. Tam 

będzie w ramach projektu zatrudniona osoba, która będzie pomagała te rzeczy tej osobie 

wykonać. Nie jest to łatwe, o czym wiemy sami jak nie raz musimy zalogować się na M-

obywatela czy postarać się o dostęp do e-PUAP. Wiemy, że nie jest to łatwe dla każdego 

obywatela a tym bardziej dla starszych osób. Wiemy, że to ułatwia ale stwarza początkowo 
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wiele problemów i tego trzeba się po prostu nauczyć. Maja być środki i będziemy się starać o 

takie Centrum Rozwoju Cyfrowego.  

 

W dniu 7 czerwca 2024 roku wójt uczestniczył w konwencie Wójtów, Burmistrzów, 

Prezydentów, który odbył się w Karlinie. Był to pierwszy konwent w tym roku po wyborach, 

w którym były wybierane nowe władze tego konwentu. Konwent jest to dobre miejsce 

spotkania wójtów, burmistrzów, prezydentów. Jest to taki organ konsultacyjny. Bardzo często 

poprzez konwent wójtów i burmistrzów idą apele do Rządu czy do Władz Województwa.  

 

W dniu 8 czerwca 2024 roku obyły się Gminne Zawody Sportowo-Pożarnicze                             

w Jeżyczkach a po nich Festyn Rodzinny. Wójt powiedział, że bardzo fajne te zawody, które 

pokazały gotowość naszych jednostek OSP ale i także festyn, który po tych zawodach był 

także bardzo udany. Wójt podziękował mieszkańcom Jeżyczek za pomoc i wszystkim tym, 

którzy aktywnie uczestniczyli w tych spotkaniach. 

 

/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu/ 

 

Pan wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo. Środki do dyspozycji na 

rachunku bankowym wynoszą 2 143 579,86 zł.  

 

Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach wynoszą 1 193 363,16  zł, w tym są:  

faktury za usługi i zakupy do zapłaty na kwotę 566 421,48 zł, ale bieżąca dotacja za miesiąc 

maj 2024 rok dla szkół społecznych w kwocie 626 941,68 zł.  

 

/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.    

 

 

 

Ad. 5.  

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 

sesjami. 

  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatniej sesji Rady 

Gminy Darłowo, która odbyła się w dniu 20 maja 2024 roku, zostało podjętych łącznie 13 

uchwał, które zostały przesłane do organów nadzoru, tj. Wojewody Zachodniopomorskiego                    

i Regionalnej Izby Obrachunkowej. Wobec przedmiotowych uchwał nie stwierdzono 

naruszeń prawa.  

 

/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od 20 maja 2024 roku stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono. 
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Ad.6. 

Interpelacje.  

 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 

Nikt z radnych się nie zgłosił.  

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad. 7.  

Odpowiedzi na interpelacje. 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie sprawozdawczym 

czyli w okresie miedzy sesjami radni złożyli jedenaście interpelacji radnych oraz osiem 

wniosków sołtysów. W okresie objętym sprawozdaniem odpowiedzi udzielono na 9 

interpelacji, pozostałe dwie interpelacje są w trakcie rozpatrywania. Ponadto udzielono 

odpowiedzi na dwa wnioski, a sześć wniosków jest w trakcie rozpatrywania.  

 

/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.     

 

 

 

Ad. 8.  

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przedstawiła informację 

Przewodniczącego z działalności w okresie między sesjami.  

 

Wysoka Rado w okresie od II sesji, która odbyła się dnia 20 maja 2024 roku: 

 

20 maja 2024 roku – odbyło się wspólne posiedzenie: 
1) Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu, 

2) Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej                                              

i Infrastruktury Technicznej, 

3) Komisji Uzdrowiskowej, 

4) Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

5) Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia, 

6) Komisji Rewizyjnej. 
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20 maja 2024 roku – odbyła się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Darłowo. 
 

28 maja 2024 roku – odbyło się wspólne posiedzenie: 

1) komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu, 

2) komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej                     

i Infrastruktury Technicznej, 

3) komisji Uzdrowiskowej 

4) komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

5) Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia. 

 

28 maja 2024 roku – odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo.  

 

 

12 czerwca 2024 roku – odbyła się posiedzenie Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

 

12 czerwca 2024 roku – odbyło się wspólne posiedzenie: 

1) komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu, 

2) komisji Uzdrowiskowej, 

3) Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia. 

 

/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.   

 

 

 

Ad.9.  

TRYBUNA OBYWATELSKA. 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie. 

 

Nikt się nie zgłosił.  

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.10.  

Czas dla samorządu. 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie?  
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Nikt się nie zgłosił.  

Na tym punkt zakończono. 

Ad.11.  

Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Darłowo za rok 2023.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo, poprosiła o zabranie głosu 

pana Radosława Głażewskiego Wójta Gminy Darłowo i przedstawienie Raportu o stanie 

Gminy Darłowo za 2023 rok.  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że zgodnie z ustawą                       

o samorządzie gminnym z 2018 roku, która narzuca nam sporządzenie raportu o stanie gminy, 

taki raport co roku wspólnie z „załogą” z urzędu przygotował. Dokument został 

przedstawiony Radzie i liczy 160 stron, więc tutaj nie będzie przedstawiał szczegółowo tego 

dokumentu, ale powie z jakich części się składa. Pan wójt powiedział, że myśli, że osoby 

zainteresowane tym dokumentem miały możliwość się zapoznania bo jest upubliczniony też 

w materiałach.  

Pan wójt powiedział, że przede wszystkim charakterystyka gminy jest przedstawiona                   

i dla niego najważniejszą rzeczą tej charakterystyki gminnej jest to, że w okresie, w którym 

przedstawiane jest sprawozdanie od 2014 roku zachodzą drastyczne zmiany demograficzne                    

w naszej gminie. Zresztą jak w innych samorządach, co można zobaczyć po okolicznych 

miastach i gminach wiejskich. Tak dla przypomnienia Wójt powiedział co jemu się w tym 

roku bardzo rzuciło w oczy – Raport przedstawia dane od 2014 roku, gdzie widzimy, że 

liczba mieszkańców gminy od 2014 roku zmniejszyła się o około 400 osób do dnia 

dzisiejszego. Pan wójt powiedział, że myśli, że my jesteśmy gmina w której dużo się to nie 

zmieniło i tak                              w porównaniu do innych samorządów. Wynika to z tego, że 

nawet część mieszkańców z okolicznych miast przeprowadza się na tereny wiejskie. Jest taka 

moda, że po prostu blisko miast ludzie się budują i są też tańsze te grunty i to powoduje, że 

liczba mieszkańców nam nie spada tak gwałtownie. Ale co według wójta jest przerażające to 

urodzenia. W 2014 roku urodziło się 101 dzieci, a w 2023 roku tylko 53, czyli połowa mniej 

dzieci, co wpłynie w przyszłości na to, że ilość tych mieszkańców stale będzie spadała. 

Oczywiście wzrasta też liczba osób, które są w wieku senioralnym. W 2014 roku było to 1086 

osób (to są kobiety powyżej 60 roku życia i mężczyźni powyżej 65 roku życia), ale już w 

2023 roku 1429 takich osób. Widzimy, że społeczeństwo nam się starzeje. Jest więcej osób w 

wieku senioralnym i tez powinniśmy tu jako samorząd i rada gminy troszeczkę ewoluować i 

dostosować się do tych zmian. To jest jeden z pierwszych działów raportu. Następnie jest 

informacja finansowa gminy. Wójt powiedział, że myśli, że przy sprawozdaniu z wykonania 

budżetu będziemy tą sytuację opisywać, więc tu nie będziemy tego wymieniać. Informacja o 

stanie mienia, która też jest częścią sprawozdania finansowego gminy. Tutaj opisana jest 

informacja z realizacji polityk, programów i strategii, które obowiązują w gminie i które się 

częściowo kończą. Niektóre się zaczynają a niektóre należy uaktualnić. Oczywiście kolejna 

bardzo ważna część Raportu to jest ład przestrzenny. Gmina Darłowo jest nieliczną gminą, 

która posiada plan przestrzenny dla całości gminy i jest to stary plan z 2005 roku aczkolwiek 

dwa lata temu – niecałe dwa lata temu zostało podjęte Studium Przestrzenne, żeby można 

było nowe plany. Sukcesywnie wprowadzane są nowe plany i podpisywane są umowy i w 

tym dziale można się zapoznać na jakich obszarach te plany występują. Oczywiście kolejny 
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bardzo ważny dział w tym dokumencie jest oczywiście gospodarka odpadami komunalnymi. 

Tutaj dział komunalny przygotowuje ten dział bardzo ważny – odnosi się do odpadów 

komunalnych, ceny, z czego cena wynika, ile zbieramy, ile wydajemy na odpady komunalne. 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa cały tu jest dział poświęcony naszym 

Ochotniczym Strażom Pożarnym, których mamy 12. Kolejny ważny dział to rolnictwo. 

Następny to oświata i wychowanie. Ponieważ jesteśmy gmina turystyczną, nadmorską, ważny 

dział tutaj jest poświęcony kulturze i sportowi, zarówno działalności świetlic wiejskich, jak i 

imprezom, które są przygotowywane w okresie letnim dla naszych mieszkańców i turystów. 

Dział dwunasty, to polityka społeczna – opisane tu są głównie działania Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, ale i także naszego referatu świadczeń rodzinnych, ale i przede 

wszystkim polityka zdrowotna realizowana przez nasza gminę. Pan wójt przypomniał, że 

często jesteśmy podawani jako gminę, w której nie zapomina się o zdrowiu swoich 

mieszkańców, że są badania mammograficzne dla kobiet, są badania tarczycy, a w ubiegłym 

roku były także badania prostaty dla mężczyzn. Są także szczepienia dla seniorów przeciwko 

grypie. Także jest darmowa rehabilitacja dla każdego mieszkańca. Stale te programy tu dzięki 

pracownikom gminy są ewoluowane i cały czas staramy się, żeby też wprowadzić pewne 

nowości. Jeden z ostatnich działów to jest realizacja uchwał Rady Gminy za rok poprzedni. 

Wymienione tu sa wszystkie uchwały oraz etap ich realizacji.  

 

/Raport o stanie Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.  

        

   

 

Ad.12.  

DEBATA nad Raportem o Stanie Gminy Darłowo za 2023 rok.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że Wójt 

Gminy Darłowo na sesji przedstawił Radzie Gminy Darłowo Raport o stanie Gminy Darłowo 

za 2023 rok. Raport o Stanie Gminy Darłowo za 2023 rok wpłynął do Rady w dniu 29 maja  

2024 roku w terminie wynikającym wprost z ustawy o samorządzie gminnym. Ponadto raport 

był umieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej.  

 

Pani Przewodnicząca przypomniała, że przy zaproszeniu na dzisiejszą sesję podała do 

publicznej wiadomości, że na sesji absolutoryjnej odbędzie się debata nad Raportem o stanie 

Gminy Darłowo za 2023 rok, w której udział biorą radni bez ograniczeń czasowych oraz 

mieszkańcy Gminy Darłowo w liczbie 15, każdy z poparciem 20 osób. Ponadto informowała, 

że zgłoszenia przyjmowane i rejestrowane są w Biurze Rady najpóźniej w terminie do dnia 

przed sesją absolutoryjną.  

 

Przewodnicząca poinformowała Radę Gminy Darłowo, że do czwartku dnia 13 

czerwca 2024 roku nie otrzymała żadnego zgłoszenia mieszkańca do udziału w debacie nad 
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raportem                  o stanie Gminy. Termin składania zgłoszeń przez mieszkańców gminy 

upłynął.  

 

Przewodnicząca ponadto poinformowała, że brak udziału mieszkańców w debacie nad 

raportem nie stanowi przeszkody do dalszego procedowania nad raportem.  

 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady otworzyła debatę, w której udział 

biorą radni Gminy Darłowo bez ograniczeń czasowych.   

 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  

Do udziału w debacie nad Raportem o stanie Gminy Darłowo za 2023 rok zgłosili się 

radni: 

Radna p. Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że chciałaby tutaj 

pana wójta zapytać, bo usłyszała, że pan wójt powiedział, że jako nieliczni mamy ład 

przestrzenny w naszej gminy. Pani Radna zapytała co zostało zrobione w sprawie tego 

osiedla, które powstało – to dzikie, olbrzymie osiedle w Darłówku, za Cisowem. Co w tym 

kierunku się robi? Mówczyni powiedziała, że drugie takie osiedle powstaje w Nowym 

Jarosławiu.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że ład przestrzenny 

rozumiany jest jako uchwały dotyczące zagospodarowania przestrzennego. Tu przedstawiamy 

sytuację formalną jaka istnieje na terenie gminy. To znaczy, że mamy plan przestrzenny na 

terenie całej gminy, który zobowiązuje do określonego korzystania z danej własności ziemi, 

czy to jest ziemia rolna, czy to jest ziemia budowlana. Oczywiście opisane są także podjęte 

już uchwały dotyczące Studium –  i które się kończą – ale i uchwał, które są miejscowo 

zmieniane plany przestrzennego zagospodarowania, żeby mieszkańcy mogli zrobić.  

Pan wójt powiedział, że sytuacja, o której Pani Grażyna mówi jest sytuacją bardzo 

poważną na terenie naszej gminy. Rzeczywiście wiele sygnałów do naszego samorządu 

docierało już wcześniej i już w 2016 roku Gmina Darłowo – co będzie też opisane w 

protokole z NIK bo taki protokół prawdopodobnie w niedługim okresie się pojawi – zgłaszała 

już informacje do Nadzoru Budowlanego dotyczące nielegalnie ustawionych lub wątpliwości 

z legalnością postawionych budynków i budowli w miejscowości Cisowo. Pan wójt 

powiedział, że takich zgłoszeń było dużo. Także apelowaliśmy do – i tu są potwierdzenia też 

przedstawione kontrolującym – że apelowaliśmy do instytucji jak Energa o nieprzyłączanie i 

uwzględnianie w warunkach przyłączeniowych warunków obecnych zapisów w planie 

przestrzennym. Pan wójt powiedział, że także stale współpracujemy z Nadzorem 

Budowlanym w zakresie tu procedowania i postepowań prowadzonych przez Nadzór 

Budowlany. Pomagamy, przygotowujemy i podajemy i tu pracownicy zostali także 

zobowiązani do przekazywania jakby kto ma wątpliwości dotyczących zabudowy tych 

działek, które są przekazywane z wyrysami i wypisami do Nadzoru Budowlanego. Pan wójt 

podkreśli, że Gmina nie jest organem odpowiedzialnym za te samowole budowlane bo gmina 
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nie wydaje pozwoleń na budowę. Pozwolenia na budowę wydaje Starostwo Powiatowe i 

wydaje je na podstawie obowiązujących planów przestrzennych, które akurat nasza gmina 

posiada i ma. Organem odpowiedzialnym za te samowole budowlane jest Nadzór Budowlany 

i dlatego ma nadzieje, że tutaj Nadzór Budowlany prowadzi nadzór budowlany i 

postępowania. Aczkolwiek tych postępowań jest bardzo dużo a obsada w Nadzorze 

Budowlanym jest bardzo skąpa. Pan wójt powiedział, że myśli, że będzie po tej kontroli 

bardzo dobry wniosek, żeby wspomóc tą instytucję. Ale to musi być pomoc nie gminy, tylko 

pomoc rządowa do szybszej i efektywniejszego nadzoru, ale żeby miała zasób kim 

kontrolować dane samowole oraz żeby te procedury były po prostu prostsze dla nadzoru 

budowlanego. Pan wójt powiedział, że myśli, że to już nie jest w kompetencji gminy. Wójt 

powiedział, że to już jest w kompetencji rządzących w naszym kraju, żeby podjąć  takie 

wymogi prawne, żeby wzmocnić rolę nadzoru budowlanego w rozwiazywaniu tego typu 

spraw. Wójt powiedział, że jego zdaniem szkoda tylko, że Państwo jak na razie tylko to 

liberalizuje Prawo budowlane a nie zaostrza, niejednokrotnie powodując nadinterpretacje 

Prawa budowlanego, co powoduje to, że ludzie nie uzyskują pewnych pozwoleń. Jeżeli ktoś 

słyszy, że może budować domek, który ma 30 czy 70 bez pozwolenia na budowę to myśli, że 

może go budować wszędzie. No ale niestety tak nie jest. To powoduje taki efekt, że takich 

samowoli budowlanych powstaje bardzo dużo a policją do tego w skrócie – instytucją 

kompetentną do kontroli – jest Nadzór budowlany.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  

 

Radny p. Sylwester Szwedek powiedział, że chciałby Pana Wójta zapytać kiedy będą 

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego wprowadzone te zmiany, które 

zostały przyjęte w Studium. Mówca powiedział, że ma tu na myśli Domasławice, bo tam Pan 

Wójt tu wspominał o sytuacji demograficznej. Radny powiedział, że młodzi wyjeżdżają, bo 

nie mogą się budować na ziemi swoich rodziców, bo jest to ziemia rolna, są ładne  kawałki 

ujęte już w Studium ale niestety to już od 2005 roku.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że podejmowane są 

systematyczne uchwały, które powodują to, że systematycznie podpisywane są umowy z 

projektantem w zakresie opracowania planów przestrzennych dla różnych miejscowości.  Pan 

wójt powiedział radnemu, że z dużym prawdopodobieństwem w Domasławicach chyba już 

jest tatka umowa, bo tych umów jest bardzo dużo i ciężko mu tutaj tak bez konsultacji z 

pracownikiem powiedzieć. Ale bardzo duże jest prawdopodobieństwo, że taka procedura już 

jest wdrożona. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że musi ją też troszeczkę w czasie i 

różnych miejscowości ułożyć, nawet w okresie dwuletnim, ponieważ to tez wymaga 

znacznych środków finansowych na ten cel. Pan wójt powiedział, że może tu zapewnić, że 

tam, gdzie jest dużo wniosków o zmianę w planie po Studium, umowy już w dużych 

częściach są podpisywane. Systematycznie to robimy.  
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos?  

Nikt więcej się nie zgłosił.  

 Pani Przewodnicząca powiedziała, że wobec tego, że nie ma chętnych do dyskusji 

zamyka Debatę nad raportem o stanie Gminy Darłowo za 2023 rok.  

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum 

zaufania. Druk Nr 1/2024
III

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania stanowi 

załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem.  

„Uchwała 

  

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania 

 

Na podstawie art. 28aa ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

(Dz.U. z 2024 r. poz. 609 z późn. zm.) uchwala się, co następuje:  

§ 1. 

Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie Gminy Darowo za 2023 rok postanawia się 

udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Darłowo.  

§ 2. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

Wnioskodawcą uchwały są następujący radni: 

radna Justyna Osses, radny Robert Ciszek, radny Jerzy Krzyżanowski, Radny Wiesław 

Moskwa, radny Waldemar Bonk, radny Henryk Noworolnik, radny Mirosław Gałuszkiewicz.  

 

UZASADNIENIE  

Zgodnie z art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz.U. z 2024 r. poz. 609 z późn. zm.), wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia 

radzie gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku 

poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i 

budżetu obywatelskiego.  

Wójt Gminy Darłowo przedstawił w ustawowym terminie dnia 29 maja 2024 roku 

Radzie Gminy Darłowo raport o stanie gminy.  
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Po przeprowadzeniu debaty nad tym raportem, wraz z udziałem mieszkańców, Rada 

Gminy Darłowo, biorąc pod uwagę przebieg debaty oraz informacje uzyskane w jej toku, 

postanawia udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Darłowo.  

Mając powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.” 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo 

wotum zaufania:  

Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

15 głosami za udzieleniem wójtowi wotum zaufania, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosach wstrzymujących 

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania. 

 

/Uchwała Nr III.17.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania 

stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dziękuje bardzo. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok.                    

Druk Nr 2/2024
III

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu/  

 

/sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu/  

 

/sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem.  

 

„Uchwała  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                    

z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok. 
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Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

(Dz. U. z 2024 r. poz. 609 z późn. zm.) oraz art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 

roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo 

uchwala, co następuje: 

 

§ 1. Po rozpatrzeniu przedłożonego przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok, Rada Gminy 

Darłowo zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za 2023 rok.  

 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

            

Wnioskodawcą uchwały są następujący radni: 

radna Justyna Osses, radny Robert Ciszek, radna Marzena Drzewucka, radny Jerzy 

Krzyżanowski, Radny Wiesław Moskwa, radny Waldemar Bonk, radny Henryk Noworolnik, 

radny Mirosław Gałuszkiewicz.  

 

Uzasadnienie:  

Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych 

(Dz. U. z 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.) organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu,                         w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku 

budżetowym.  

Uprzednie rozpatrzenie sprawozdania jest konieczne do podjęcia uchwały w sprawie 

absolutorium. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne.” 

 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że sprawozdanie finansowe za 2023 rok oraz 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok Radni otrzymali                             

w ustawowych terminach (co jest zgodne z artykułem 267 ustęp 1 ustawy  z dnia  27 

sierpnia 2009 roku o finansach publicznych).  

Sprawozdania te wraz z informacją o stanie mienia Gminy Darłowo były rozpatrywane 

na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych Rady Gminy Darłowo i przez 

wszystkie komisje zostały zaopiniowane pozytywnie.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 stanowi 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 stanowi 

załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Oświaty w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 stanowi 

załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
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/Opinia Komisji Prawa w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 stanowi 

załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 stanowi 

załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie sprawozdania finansowego za 2023 rok stanowi załącznik nr 23 do 

niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie sprawozdania finansowego za 2023 rok stanowi załącznik nr 24 do 

niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie sprawozdania finansowego za 2023 rok stanowi załącznik nr 25 do 

niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Oświaty w sprawie sprawozdania finansowego za 2023 rok stanowi załącznik nr 26 do 

niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Prawa w sprawie sprawozdania finansowego za 2023 rok stanowi załącznik nr 27 do 

niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania finansowego za 2023 rok stanowi załącznik nr 28 do 

niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi załącznik nr 

29 do niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi załącznik 

nr 30 do niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi 

załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Oświaty w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi załącznik nr 

32 do niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Prawa w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi załącznik nr 

33 do niniejszego protokołu/ 

 

/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi 

załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca oddała głos panu wójtowi celem przedstawienia sprawozdań.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dokładnie było to 

omawiane przez Wójta i Panią Skarbnik na komisjach Rady Gminy, ale w skrócie 

przekażemy tu Państwu jak to sprawozdanie z wykonania budżetu wygląda.  
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Planowany budżet na 1 styczeń 2023 roku (w zaokrągleniu) przedstawiał się 

następująco: jest to plan, który jest uchwalany, planowany zawsze w listopadzie roku 

poprzedzającego. Dochody wynosiły 74 820 000 zł. Takie zakładaliśmy. Dochody bieżące 

56 320 000 zł. Dochody majątkowe, czyli te, które otrzymujemy z dotacji oraz ze sprzedaży 

mienia to było 18 500 000 zł. Wydatki planowaliśmy na 96 209 000 zł. Wynikało to już z 

wyników konkursów jakie uzyskaliśmy i z dofinansowań, które mieliśmy otrzymać. Wydatki 

bieżące opiewały przy założeniach w prowizorium budżetu na 57 277 000 zł. Wydatki 

majątkowe na 38 931 000 zł. Rok 2023 był rokiem bardzo dużych wydatków majątkowych, 

czyli wydatków inwestycyjnych. Planowany deficyt w kwocie 21 388 000 zł miał być pokryty 

przychodami z nadwyżki z lat ubiegłych 8 388 000 zł i kredytów i pożyczek w kwocie 

18 000 000 zł.  

Na koniec 2023 roku budżet zamknął się następującymi kwotami, czyli wykonaniem 

budżetu, które właśnie tutaj przedstawiamy. Dochody osiągnęły kwotę 73 601 727 zł, w tym 

dochody bieżące 63 000 000 zł, dochody majątkowe 10 000 000 zł. Wydatki opiewały na 

kwotę 94 513 611 zł, w tym wydatki bieżące 59 411 973 zł, wydatki majątkowe, czyli 

wydatki inwestycyjne, które zamknęły się na koniec roku kwotą 35 501 637 zł. Deficyt 

wystąpił w kwocie 21 311 883 zł, który został pokryty z nadwyżki z lat ubiegłych oraz 

wolnymi środkami w kwocie prawie 16 000 000 zł, a kwota zaciągniętego kredytu to kwota 

6 000 000 zł.  

Wydatki w ramach funduszu sołeckiego w 2023 roku to 1 076 000 zł. plan mieliśmy 

na 1 160 000 zł.  

Pan wójt powiedział, że dochody, główne dochody naszego samorządu w skrócie 

przedstawi – to są z najmu, dzierżaw i składników majątkowych 926 000 zł, ze sprzedaży 

mienia gminnego 953 000 zł, z dotacji na budowę dróg 1 090 000 zł, dochody od osób 

prawnych i fizycznych to czyli podatki od nieruchomości i podatek rolny, dochody i odsetki 

od nieterminowych wpłat 32 180 000 zł. Udziały w podatku dochodowych od osób 

fizycznych i prawnych to 5 066 000 zł. Subwencja oświatowa 9 875 000 zł. Dotacja na 

realizację zadań inwestycyjnych z Polskiego Ładu, które uzyskaliśmy to 4 585 000 zł. 

Odzyskany VAT to kwota 701 000 zł. Dotacja dla Gmin Uzdrowiskowych 2 507 000 zł. 

Zwrot środków unijnych na zadania inwestycyjne 2 056 000 zł. Środki na realizację zadań w 

ramach Polskiego Ładu to jest 4 585 000 zł.  

Pan wójt powiedział, że inwestycje wykonaliśmy w stosunku do założenia na 

wysokim poziomie. Kwota wydanych środków inwestycyjnych to kwota 35 501 637 zł. Tutaj 

Pan wójt przedstawił wybrane najważniejsze inwestycje, które zostały wykonywane w 

ubiegłym roku, które często są zadaniami wieloletnimi, i niektóre z nich kończą się nawet w 

tym roku, ale duża część kwoty została zapłacona w ubiegłym roku:  

1) Budowa systemu kanalizacji sanitarnej w nadmorskich miejscowościach Gminy 

Darłowo, Polski Ład, tu dofinansowanie mieliśmy 4 500 000 zł, a wykonanie w 

2023 roku 8 783 000 zł. Pan wójt przypomniał, że ta inwestycja kosztowała prawie 

13 000 000 zł. Czyli takie miejscowości jak Kopań, Cisowo, Drozdowo, Sulimice, 

Palczewice, Zakrzewo, zostały w ramach tej inwestycji wykonane. Teraz to już w 

niektórych miejscach są robione drogi, jak w miejscowości Cisowo, Kopań czy 

Palczewice. W niedługim okresie także będzie w miejscowości Kopnica. Tam tez 

była kanalizacja zrobiona.  
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2) Przebudowa terenu parkingu w Uzdrowisku Dąbki 1 615 000 zł. Ten parking jest 

budowany i będzie oddany na koniec czerwca tego roku. Bardzo potrzebna 

inwestycja dla turystów i mieszkańców, żeby zostawić samochód. To kolejna 

inwestycja w naszym uzdrowisku. Tu były środki z Polskiego ładu specjalnie dla 

uzdrowisk. Czyli nie z Polskiego ładu tego ogólnego, tylko środki dedykowane 

specjalnie dla uzdrowisk.  

3) Skwer rekreacyjny w Dąbkach, który już funkcjonuje i kosztował 2 800 000 zł z 

kompletem ulic dookoła tego skweru. To były także środki z Polskiego ładu na 

inwestycje.  

4) Przebudowa drogi gminnej Kopań – Palczewice 2 300 000 zł. Tutaj uzyskaliśmy 

dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w 50 % Urząd 

Marszałkowski z opłat dofinansowuje takie zadania. To jest bardzo potrzebna 

inwestycja i tez się prosi o kontynuację w kierunku Wicia. Bardzo dużo osób 

korzysta w czasie przebudowy drogi nr 203 właśnie z tego skrótu. Pani Sołtys 

może potwierdzić, że jest użytkowana w dużym natężeniu ta droga.  

5) W 2023 roku zakończył się proces rewitalizacji w miejscowościach Pęciszewko i 

Bukowo Morskie. Zarówno cieszy jedna i druga inwestycja.  

6) Modernizacja i remonty dróg. Tu wydatkowaliśmy kwotę 1 726 000 zł. 

Poszczególne zadania inwestycyjne przedstawione są dokładnie w sprawozdaniu, 

jakie to odcinki.  

7) Budowa sali gimnastycznej przy szkole w Dąbkach. W 2023 roku wydaliśmy 

9 121 000 zł. Sala już jest ukończona. Już będzie Oddana do użytkowania na 

dniach. Tu dzisiaj radni zobaczą jak ten obiekt wygląda. Całość tej inwestycji to 

kwota ponad 13 000 000 zł.  

8) Budowa kanalizacji sanitarnej ogólna na takie mniejsze odcinki też wymienione w 

sprawozdaniu gmina wydała 2 039 000 zł.  

9) Na budowę oświetlenia ulicznego na terenie Gminy  1 200 000 zł.  

10) Okazało się, że przebudowa ulic w Dąbkach niesie ze sobą konieczność 

przebudowy starego odcinka sieci sanitarnej wraz z przepompowniami, no i ten 

odcinek kosztował nas 1 764 000 zł.  

11) Oczywiście są także mniejsze inwestycje, które są przedstawione w sprawozdaniu 

jak na przykład dokumentacja projektowa przebudowy świetlicy wiejskiej w 

Domasławicach 48 000 zł. Czekamy na nabór wniosków. Mamy dokumentację 

gotową. Wyposażenie świetlicy wiejskiej w Krupach 118 000 zł. Budowa centrum 

takiego placu zabaw koło OPS Wiekowice daliśmy 115 000 zł. Tu został jakby 

wykonany projekt przez OSP z dofinansowaniem i jest plac zabaw. Także były 

zakupy dla CSW w Dąbkach, gdzie potrzebny był kład za 40 000 zł. Był zakup 

serwera dla naszego GOPS. Zakup pieca dla Punktu Przygotowywania Posiłków. 

Wójt powiedział, że jest szereg takich drobnych inwestycji, na które składa się 

kwota całościowa prawie 36 000 000 zł inwestycji, co w stosunku do ogólnych 

kwot  wydatków jest kwotą znaczną.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca rady oddała głos Wójtowi w celu przedstawienia opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Darłowo za 2023 rok.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przekazał informację, że Skład Orzekający 

RIO pozytywnie zaopiniował wykonanie budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok wraz                                   

z informacją o stanie mienia komunalnego.  
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/Uchwała Nr 50.25.4.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 17 

kwietnia 2024 roku stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 

rok:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

15 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok. 

 

/Uchwała Nr III.18.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok stanowi załącznik nr 36 do 

niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.15.  

Rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok                           

Druk Nr 3/2024
III

 oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. Druk Nr 4/2024
III

 
 

/Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023 stanowi załącznik nr 37 do niniejszego 

protokołu/  

 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2023 stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Komisja Rewizyjna dokonała szczegółowej analizy  

 sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok, 

 sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2023 rok,  

 informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo 
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i sporządziła wniosek absolutoryjny na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 28 maja 

2024 roku, który to następnie został przesłany z zachowaniem 14-dniowego ustawowego 

terminu przed planowaną sesją do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół 

Zamiejscowy w Koszalinie z prośbą o wydanie opinii.  

 

Wszyscy Radni Rady Gminy Darłowo otrzymali wniosek Komisji Rewizyjnej wraz                                    

z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję w ustawowym terminie, zgodnym również z § 30 ust. 6 

Statutu Gminy Darłowo.  

 

Pani Przewodnicząca stwierdziła, że procedura dotycząca sesji absolutoryjnej wraz                                          

z zachowaniem wszystkich wynikających z ustaw terminów została zachowana.  

 

Przewodnicząca Rady oddała głos radnemu Robertowi Ciszkowi Przewodniczącemu Komisji 

Rewizyjnej w celu przedstawienia wniosku absolutoryjnego i uchwały absolutoryjnej.  

Pan Robert Ciszek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił: 

1) wniosek absolutoryjny wraz z uzasadnieniem oraz  

2) projekt uchwały absolutoryjnej wraz  z uzasadnieniem. 

 

Darłowo, dnia 28 maja 2024 roku 

Komisja Rewizyjna 

Rady Gminy Darłowo 

 

 

WNIOSEK 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo  

z dnia 28 maja 2024 roku 

 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 

 

            Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

(Dz. U. z 2024 r. poz. 609 z późn. zm.) oraz art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.) Komisja 

Rewizyjna Rady Gminy Darłowo po rozpatrzeniu: 

 

1) sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2023 rok;  

2) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o tym sprawozdaniu; 

3) informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo, 

 

postanawia, co następuje: 

1. pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok wraz                                    

z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdanie finansowe Gminy 

Darłowo za 2023 rok, 

2. zwraca się do Rady Gminy Darłowo z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 

 

 

Uzasadnienie:  
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Działając zgodnie z art. 18a ust 3 ustawy z dnia  8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609 z późn. zm.), na podstawie sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok, sprawozdania finansowego Gminy Darłowo za 2023 

rok oraz informacji o stanie mienia Gminy Darłowo, Komisja Rewizyjna Rady Gminy 

Darłowo na posiedzeniu w dniu 28 maja 2024 roku rozpatrzyła sprawozdanie finansowe 

Wójta Gminy Darłowo za 2023 rok, sprawozdanie Wójta Gminy Darłowo z wykonania 

budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym 

sprawozdaniu, oraz informację o stanie mienia Gminy Darłowo, wysłuchała ustnych 

wyjaśnień Wójta i stwierdziła, co następuje:  

 

1. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo dokonała analizy sprawozdania                               

finansowego Gminy Darłowo za 2023 rok. 

 

Sprawozdanie finansowe zostało przekazane organowi stanowiącemu tj. Radzie Gminy 

Darłowo w dniu 9 maja 2024 roku, co jest zgodne z art. 270 ust. 1 ustawy z dnia                             

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.).                             

W związku z powyższym termin został zachowany.  

 

Sprawozdanie finansowe składa się z: 

1) bilansu z wykonania budżetu za 2023 rok,  

2) bilansu łącznego jednostki budżetowej za 2023 rok, 

3) informacji dodatkowej za 2023 rok, 

4) rachunku zysków i strat jednostki za 2023 rok, 

5) funduszu zmian jednostki za 2023 rok. 

 

Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych 

wynikających z zamknięcia ksiąg rachunkowych na dzień 31 grudnia 2023 roku. Dane 

zawarte w łącznym zestawieniu zmian w funduszu jednostki oraz łącznym rachunku zysków i 

strat jednostki są zgodne z jednostkowymi sprawozdaniami jednostek budżetowych. 

Natomiast dane zawarte                  w bilansie z wykonania budżetu są zgodne z danymi 

wynikającymi z ewidencji księgowej.  

 

Ze sprawozdania finansowego wynika, że: 

 

1) zestawienie zmian w funduszu jednostki: 

a) na początku okresu wynosił 113 334 766,79 zł 

b) zwiększony 179 686 480,74 zł 

c) zmniejszony 129 220 732,47 zł 

d) na koniec okresu wynosił 163 800 515,06 zł 

 

2) rachunek zysków i strat jednostki: 

a) przychody netto z podstawowej działalności operacyjnej 72 773 593,26 zł 

b) koszty działalności operacyjnej 59 800 749,30 zł 

c) pozostałe przychody operacyjne 78 347,23 zł 

d) pozostałe koszty operacyjne 33 843,17 zł 

e) przychody finansowe 600 692,11 zł 

f) koszty finansowe 191,05 zł 

g) zysk 13 617 849,08 zł 
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3) bilans jednostki budżetowej wraz z informacją dodatkową:  

a) aktywa trwałe 175 734 380,65 zł 

b) aktywa obrotowe 10 106 047,56 zł 

c) suma aktywów 185 840 428,21 zł 

d) suma pasywów 185 840 428,21 zł 

 

4) bilans z wykonania budżetu  Gminy Darłowo: 

a) suma aktywów na koniec roku 6 523 844,17 zł 

b) suma pasywów na koniec roku 6 523 844,17 zł 

c) zobowiązania na koniec roku (kredyty i pożyczki) 6 000 000,00 zł 

 

2. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo dokonała analizy sprawozdania                                    

z wykonania budżetu złożonego przez Wójta Gminy Darłowo Radzie Gminy 

Darłowo i stwierdziła, co następuje: 

 

Sprawozdanie zostało przedłożone Radzie Gminy Darłowo (VIII kadencji) w dniu 26 marca 

2024 roku, co jest zgodne z art. 267 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.), po czym niezwłocznie zostało 

przekazane Radzie Gminy Darłowo IX kadencji. Ze sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Darłowo za 2023 rok wynika: 

1) Uchwalony przez Radę Gminy Darłowo budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku 

przewidywał realizację dochodów w kwocie 84 451 520,10 zł. Dochody wykonano                          

w kwocie 73 601 727,98 zł, co stanowiło 87,15 % planu.   

 

2) Uchwalony przez Radę Gminy Darłowo plan wydatków budżetowych po zmianach 

dokonanych w ciągu roku przewidywał kwotę 106 078 118,33 zł. Wydatki zrealizowano                    

w kwocie 94 913 611,65 zł, co stanowi 89,48 % ogółu planu.  

 

3) Na realizację inwestycji zaplanowano w budżecie Gminy Darłowo kwotę 43 173 562,63 

zł, co stanowiło 40,70 % ogółu planu wydatków. Wydatkowano kwotę 35 501 637,76 zł, 

co stanowi 33,47 % ogółu planu wydatków, a 82,23 % planowanych wydatków na 

inwestycje.  

 

4) Na wydatki bieżące budżetu zaplanowano kwotę 62 904 555,70 zł, zrealizowano wydatki 

w kwocie 59 411 973,89 zł, co stanowi 94,45 % ogółu tych wydatków.  

 

5) Budżet Gminy Darłowo ostatecznie zamknął się za 2023 rok wynikiem ujemnym 

(deficytem) w wysokości 21 311 883,67. zł. 

 

6) Ze środków budżetu Gminy Darłowo w 2023 roku spłacono raty zaciągniętych pożyczek                 

i kredytów w kwocie 0 zł.  

 

7) Zadłużenie Gminy Darłowo na koniec 2023 roku z tytułu zaciągniętych pożyczek                       

i kredytów wyniosło kwotę 6 000 000,00 zł.  

 

8) Gmina Darłowo na 31 grudnia 2023 roku nie posiadała wymaganych zobowiązań                                

z terminem płatności do 31 grudnia 2023 roku z tytułu dostaw towarów.  

 

9) Skutki obniżenia górnych stawek podatków za 2023 rok wynosiły 1 796 364,00 zł.  
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10) Skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy – ordynacja 

podatkowa – obliczone za okres sprawozdawczy: umorzenie zaległości podatkowych, 

rozłożenie na raty i odroczenie terminu płatności, oraz skutki udzielonych ulg i zwolnień 

obliczone za okres sprawozdawczy (bez ulg i zwolnień ustawowych) wyniosły 946 578,97 

zł.  

 

 

3. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo dokonała analizy informacji o stanie 

mienia Gminy Darłowo, z której według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku 

wynika, że: 

 

1. Ogólna powierzchnia gruntów stanowiących własność Gminy Darłowo wynosiła                    

847,7958 ha, które stały się mieniem komunalnym w wyniku komunalizacji z mocy 

prawa, a także w wyniku nabycia od osób prawnych i osób fizycznych. 

 

2. W skład mienia wchodzą nieruchomości: 

a) oddane w dzierżawę ogółem 111,6438 ha; 

b) pozostające w użytkowaniu wieczystym osób fizycznych i prawnych 10,8669 ha; 

c) drogi o powierzchni 480,3858 ha 

d) inne (parki, tereny zielone, nieużytki, cmentarze itp.) 

 

3. Gmina Darłowo dysponuje: 

a) 12 lokalami mieszkalnymi i 1 lokalem tymczasowym,  

b) nieruchomością zabudowaną budynkiem tzw. „Przychodnią Zdrowia” ul. M.C. 

Skłodowskiej 32 w Darłowie , stanowiącą działkę nr 139/2, obręb Darłowo 13; 

c) nieruchomością zabudowaną, ul. O.D. Tynieckiego 2 w Darłowie, w budynku której 

znajdują się lokale użytkowe, stanowiąca działkę nr 539, obręb Darłowo 10; 

d) budynkami biurowymi na ul. Dąbrowskiego (grunt znajduje się w użytkowaniu 

wieczystym) – działki nr 75/4 i 75/5, obręb Darłowo 12; 

e) 24 świetlicami wiejskimi i 1 Placówką Wsparcia Dziennego w Drozdowie.  

 

4. W Gminie Darłowo działają jednostki organizacyjne: 

 

1) jednostki budżetowe: 

a) Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie; 

b) Dzienny Dom „Senior+” w Wiekowie; 

c) Gminny Żłobek „Dziecięcy Zakątek” w Rusku; 

d) Szkoła Podstawowa im. Ludzi Morza w Kopnicy; 

e) Szkoła Podstawowa im. Ratowników Morskich w Dąbkach; 

f) Szkoła Podstawowa w Starym Jarosławiu; 

g) Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach. 

 

2) instytucja kultury:  

Gminna Biblioteka Publiczna w Domasławicach; 

 

5. Gmina Darłowo posiada 100% udziałów w ogólnej wartości kapitału w Gminny Zakład 

Użyteczności Publicznej Spółka z o. o. z siedzibą w Krupach oraz 1 % w spółce 

MPGKiM w Sławnie. 

 

6. Gmina Darłowo w 2023 roku nabyła: 
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a) 2 nieruchomości o powierzchni 0,0736 ha od osób fizycznych i prawnych; 

b) 7 nieruchomości o powierzchni 0,3466 ha w ramach odszkodowania za 

nieruchomości przejęte w trybie art. 98 ustawy o gospodarce nieruchomościami; 

c) 10 nieruchomości o powierzchni 2,6168 ha w ramach nieodpłatnego przekazania 

prawa własności nieruchomości.   

 

7. Gmina Darłowo w 2023 roku zbyła mienie komunalne tj. sprzedała w drodze przetargów 

8 działek o łącznej powierzchni 1,1288 ha oraz nieodpłatnie zrzekła się 32 działek                             

o łącznej powierzchni 0,2110 ha na rzecz Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w trybie art. 12 ust. 7 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych 

zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych. 

 

8. Z tytułu wykonywania praw własności i innych praw majątkowych uzyskano:      
a) Wpływy z tytułu użytkowania wieczystego oraz przekształcenia użytkowania 

wieczystego na własność 109 332,56 zł; 

b) Wpływy z tytułu sprzedaży mienia komunalnego 1 085 060,00 zł; 

c) z tytułu odszkodowań, służebności 253 645,07 zł; 

d) z tytułu najmu, dzierżaw, reklam 923 982,10 zł; 

e) z tytułu opłaty adiacenckiej i planistycznej 286 862,15 zł; 

f) z tytułu zajęcia pasa drogowego w celu prowadzenia robót drogowych, urządzeń 

infrastruktury 142 519,89 zł. 

4. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo wzięła pod uwagę także pozytywną opinię 

wyrażoną w uchwale Nr 50.25.4.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  w Szczecinie z dnia 17 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego. 

 

5. Ponadto w swoich analizach Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo zapoznała się 

z opiniami pozostałych komisji Rady Gminy Darłowo, które także są pozytywne. 

 

 

Wnioski i zalecenia: 

 

1. Przyjęty na 2023 rok plan wydatków nie został przekroczony w żadnym dziale 

klasyfikacji budżetowej. 

 

2. Na podstawie powyższych danych oraz przeprowadzonych czynności kontrolnych 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo ocenia, że Wójt Gminy Darłowo realizując 

zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, 

rzetelności                    i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Komisja 

nie stwierdziła uchybień w tym zakresie.  

 

 

Postanowienia końcowe: 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo po rozpatrzeniu całokształtu spraw związanych 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2023, sprawozdaniem finansowym Wójta 

Gminy Darłowo za 2023 rok i informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Darłowo oraz 
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materiałów dodatkowych pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za 2023 rok i 

postanawia wystąpić do Rady Gminy Darłowo z wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy 

Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023.  

 

Komisja Rewizyjna przyjęła powyższą opinię w głosowaniu w obecności 5 Radnych, 

głosując:  

5 głosów za 

0 głosów przeciw 

0 głosów wstrzymujących się 

 

Przyjęta opinia stanowi uzasadnienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo                        

z dnia 28 maja 2024 roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium                            

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok.  

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 

1. Robert Ciszek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

2. Waldemar Bonk – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

3. Wiesław Moskwa – Członek Komisji Rewizyjnej 

4. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej 

5. Monika Staniszewska – Członek Komisji Rewizyjnej Darłowo, dnia 28 maja 2024 roku 

 

 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przedstawiła Uchwałę Nr 

50.25.6.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 6 

czerwca 2024 roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Darłowo w sprawie absolutorium.  

/Uchwała Nr 50.25.6.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 5 

czerwca 2024 roku stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 

 

 

 

Radny Robert Ciszek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił uchwałę 

absolutoryjną: 

Uchwała Nr… 

Rady Gminy Darłowo 

z dnia 14 czerwca 2024 roku 

 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2023. 

 

            Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 i art. 28a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609 z późn. zm.) oraz art. 271 ust. 1 ustawy z 
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dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.) 

Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 

Po zapoznaniu się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok; 

2) sprawozdaniem finansowym jednostki samorządu terytorialnego za 2023 rok; 

3) informacją o stanie mienia Gminy Darłowo; 

4) uchwałą Nr 50.25.4.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                   

w Szczecinie z dnia 17 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 

2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo; 

6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

udziela się Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Darłowo za rok 2023. 

§ 2. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Wnioskodawca: 

Komisja Rewizyjna w składzie: 
1. Robert Ciszek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

2. Waldemar Bonk – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

3. Wiesław Moskwa – Członek Komisji Rewizyjnej  

4. Piotr Szewczykowski– Członek Komisji Rewizyjnej  

5. Monika Staniszewska – Członek Komisji Rewizyjnej  

 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Darłowo za 2024 rok. 

 

Wójt Gminy Darłowo w terminach zgodnie z obowiązującymi przepisami 

ustawowymi (art. 267 ust. 1 pkt 1 i 3  i art. 270 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych) przedłożył Radzie Gminy Darłowo sprawozdanie z wykonania 

budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok, sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2023 rok, 

informację o stanie mienia Gminy Darłowo.  

 

Rada Gminy Darłowo zgodnie z art. 271 ust. 1 pkt 1-6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 

roku o finansach publicznych, po dokonaniu analizy w/w sprawozdań i informacji, a także 

zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, o tym sprawozdaniu                        

i informacji, i stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w terminie do 30 czerwca roku 

następującego po roku budżetowym podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy Darłowo.  

 

Zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym                

uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady gminy. 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 

1. Robert Ciszek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
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2. Waldemar Bonk – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

3. Wiesław Moskwa – Członek Komisji Rewizyjnej 

4. Piotr Szewczykowski– Członek Komisji Rewizyjnej  

5. Monika Staniszewska – Członek Komisji Rewizyjnej” 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję absolutoryjną. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję absolutoryjną. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2023:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

15 głosami za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Darłowo za 2023 rok, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2023. 

 

/Uchwała Nr III.19.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z 

tytułu wykonania budżetu za rok 2023 stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Przewodnicząca Rady  ogłosiła 15-minutową przerwę. 

 

 

Na sali obrad rozległy się oklaski przy czym składano wójtowi gratulacje. 

 

 

Podczas przerwy Przewodnicząca Rady wraz z Radnym w imieniu Rady Gminy 

Darłowo składali gratulacje i podziękowania oraz wręczali piękne bukiety kwiatów: Panu 

Radosławowi Głażewskiemu Wójtowi Gminy Darłowo, Pani Izabeli Sielskiej Zastępcy Wójta 

Gminy Darłowo i  Pani Violetcie Kolanek Skarbnikowi Gminy. 

 

Również Kierownicy i Dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, Instytucji Kultury 

i Prezes Spółki GZUP oraz pracownicy Urzędu Gminy Darłowo składali gratulacje Panu 

Wójtowi, Pani Zastępcy Wójta, Pani Skarbnik i wręczali piękne kwiaty. 
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Wójt dziękował wszystkim za to, że sprawozdanie zostało zatwierdzone i za pełne 

zaufanie, że gospodaruje tymi środkami publicznymi właściwie.  

 

 

Po przerwie Przewodnicząca wznowiła obrady dzisiejszej sesji i stwierdziła kworum,                        

które wynosiło 15 Radnych.  

 

 

 

 

Ad.16.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo. Druk Nr 5/2024
III

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                      

z uzasadnieniem. Wójt powiedział, że w związku z wnioskami dotychczasowych 

dzierżawców przedmiotowych działek tutaj występujemy do Rady Gminy o zgodę na 

wydzierżawienie na okres 3 lat nieruchomości lub ich części stanowiących własność Gminy 

Darłowo o określonych w uchwale numerach ewidencyjnych. Projekt uchwały był 

przedstawiony komisji. Komisja uczestniczyła także w wizji lokalnej tych działek i prosimy o 

przegłosowanie tej uchwały.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 

opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie  wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo: 

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

15 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Darłowo. 

 

/Uchwała Nr III.20.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

 

 

Ad.17.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie 

Darłowo na lata 2024-2030. Druk Nr 6/2024
III

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Darłowo na lata 2024-2030 stanowi załącznik 

nr 46 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                      

z uzasadnieniem. Wójt powiedział, że na komisjach rady gminy Pani Anna Zatorska 

Kierownik GOPS przedstawiała dokładne założenia programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Darłowo. Pan wójt 

powiedział, że jest to kolejna edycja programu. Poprzedni program się skończył. Ten program 

jest na lata 2024-2030. Pan wójt przypomniał, że zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu 
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przemocy domowej do zadań własnych gminy właśnie należy opracowanie i realizacja 

przedmiotowego programu. Poprzedni program się skończył. Ten jest na kolejne lata, na 6 lat 

i celami programu i działań podejmowanych przez Gminę Darłowo są następujące zadania:  

1) Zapewnienie bezpieczeństwa i pomocy osobom dotkniętym problemem przemocy 

domowej oraz promowanie dostępnych form wsparcia. 

2) Podejmowanie skutecznej interwencji wobec osób stosujących przemoc, mającej na 

celu zwiększenie ich świadomości na temat negatywnych konsekwencji 

podejmowanych przez nich działań oraz trwałą zmianę ich zachowań. 

3) Zwiększanie świadomości społecznej na temat przemocy domowej oraz 

podejmowanie działań w zakresie jej przeciwdziałania i budowania społeczeństwa 

wolnego od przemocy. 

4) Organizacja programów szkoleniowych dla pracownicy służb i instytucji zajmujących 

się przeciwdziałaniem przemocy domowej, w celu lepszego rozpoznawania 

przypadków przemocy i efektywnego reagowania. 

Pan wójt powiedział, że temat przemocy domowej jest przeważnie tematem troszeczkę tabu. 

Dlatego tu służby nasze GOPS są przeszkolone w tym zakresie ale i także pracownicy 

naszych jednostek oświatowych w celu wykrywania przemocy i występujących takich 

sygnałów przemocy w rodzinach. Jeżeli są pytania to bardzo prosi kierować pytania do pani 

kierownik GOPS.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony 

Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Darłowo na lata 2024-2030 stanowi załącznik nr 47 do 

niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radny Adam Wasieńko  Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 

powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej w Gminie Darłowo na lata 2024-2030 stanowi załącznik nr 48 do niniejszego 

protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie 

Darłowo na lata 2024-2030: 
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

15 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Darłowo na lata 2024-

2030. 

 

/Uchwała Nr III.21.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Darłowo na lata 2024-2030 stanowi 

załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono. 

Ad.18.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Druk Nr 7/2024
III

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi załącznik 

nr 50 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                      

z uzasadnieniem. Wójt powiedział, że jest to pierwsza z szeregu uchwał, które zostaną 

przedstawione. Konkretnie na każda miejscowość będzie przygotowana taka uchwała                            

o zaliczeniu dróg gminnych do dróg publicznych i po zaciągnięciu tutaj opinii Zarządu 

Powiatu pierwsza taka uchwała dotycząca dróg w miejscowościach Dąbki i Bobolin została 

przedstawiona. Chodzi o to, ze zmieniając je na drogi publiczne, dostosowujemy to do 

zapisów istniejącego planu, ale przede wszystkim także chodzi o to, że pozyskując 

dofinansowanie                  z różnych programów, bardzo często jest brane pod uwagę w 

punktach, czy jest to droga publiczna czy nie. To też jest jakby czynnik powodujący tą 

zmianę, ale przede wszystkim także trzecia taka przyczyna tej zmiany to jest to, że na drogach 

publicznych w większy sposób bezpieczeństwo możemy wyegzekwować poprzez działania 

policji.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi załącznik nr 51 do 

niniejszego protokołu/ 
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Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi załącznik nr 52 do 

niniejszego protokołu/ 

 

 

Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 

opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi załącznik nr 53 

do niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych: 

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

15 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

 

/Uchwała Nr III.22.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi 

załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Ad.19.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 

rok. Druk Nr 8/2024
III

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi 

załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                      

z uzasadnieniem. Wójt powiedział, że zwiększamy dochody z tytułu:  
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1. Odzyskanego podatku VAT za lata ubiegłe w kwocie 403 000 zł.  

2. Dotacji otrzymanej w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych (FOGR) na zadanie 

inwestycyjne pn. „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Kowalewiczki”                                         

w wysokości 935 187,13 zł.  

 

Zmniejszamy wydatki inwestycyjne na zadaniu „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości 

Kowalewiczki” w ramach środków własnych o kwotę 320 000 zł. Całkowity koszt zadania 

wynosi 1 837 077,69 zł, środków własnych posiadaliśmy w budżecie w kwocie 1 226 056,28 

zł, natomiast po rozstrzygnięciu przetargu środków własnych potrzebujemy 906 056,28 zł.  

Zwiększamy dochody oraz zmniejszone wydatki przeznacza się na zwiększenie wydatków 

z tytułu:  

1. Zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Sińczyca na 

terenie Gminy Darłowo” zwiększamy o kwotę 363 000,00 zł (po rozstrzygnięciu 

przetargu kwota całkowita na zadaniu wynosi 2 216 666,66 zł, w budżecie posiadaliśmy 

kwotę 1 853 806,47 zł. Zadanie wykonywane jest z dofinansowaniem w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich (PROW), które obecnie wynosi 1 342 000,00 zł. 

2. Otrzymanej dotacji na zadanie „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości 

Kowalewiczki” w wysokości 935 187,13 zł.  

3. Wydatków bieżących na usługi w drogach z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie dróg 

(koszenie poboczy) o kwotę 200 000,00 zł.  

4. Wydatków bieżących na zakup usług pozostałych w administracji o kwotę 160 000,00 zł. 

Pan wójt powiedział, że jest to związane z tym, że pomimo przetargu znacznie wzrosły 

koszty Poczty Polskiej oraz także odzyskujemy VAT i tu jesteśmy zobowiązani do 

wynagrodzenia. Im więcej odzyskujemy VAT tym większe później wynagrodzenie.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 56 do 

niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 

2024 rok: 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

15 głosami za, przy  
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0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok. 

 

/Uchwała Nr III.23.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok 
stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Ad.20.  

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodnicząca rady zapytała czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

 

Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że jak wszyscy 

już widzieliśmy dzisiaj, dzisiejsza sesja była szczególna i miała szczególny charakter, bardzo 

uroczysty. Jak już tutaj Wójt wspomniał – jest to święto całej gminy. Pani Krystyna 

powiedziała, że jest to święto przede wszystkim Pana Wójta, bo to absolutorium dotyczy Pana 

Wójta i tego czy ten wniosek finansowy zostanie przyjęty czy nie. A rozliczenia finansowe 

jak wiemy są bardzo ważne. Mówczyni powiedziała, że dlatego chciałaby skorzystać z okazji 

w imieniu wszystkich mieszkańców Dobiesławia ale i w swoim własnym i serdecznie 

pogratulować Panu Wójtowi. Pani Sołtys powiedziała, że tak się złożyło w tym roku – jak już 

też tutaj Pan Wójt zaznaczył – że jesteśmy w sytuacji wyjątkowej, kiedy to dwa miesiące 

wcześnie odbyły się wybory do samorządów a dzisiaj mamy sesję absolutoryjną i aż się 

ciśnie, żeby powiedzieć parę słów. Mówczyni powiedziała, że wydaje się, że jest do tego już 

uprawniona, żeby powiedzieć, że ostatnie dwie dekady, w których uczestniczyła, były dla 

naszej gminy bardzo dobre – były prorozwojowe. Ostatnie wybory samorządowe – wybory 

naszych wszystkich mieszkańców gminy, większością naszych mieszkańców Gminy dały 

naszemu wójtowi mandat kierowania tą gminą w dalszym ciągu. To jest najwyższy mandat 

zaufania. Mówczyni powiedziała, że to jest również wyrażenie aprobaty dla kierunków 

rozwoju naszej gminy jaką Pan Wójt prowadzi. Ale jak wiadomo każdy sukces nigdy nie jest 

indywidualny, bo wymaga szerokiej debaty, współpracy z Radą Gminy. Mówczyni 

powiedziała, że ma tutaj nadzieję, że obecna Rada, która się również ukonstytuowała dwa 

miesiące temu będzie równie merytoryczna i współpracowała chętnie, tka jak do tej pory. 

Mówczyni powiedziała, że chciałaby powiedzieć, że nasza Gmina do tej pory rozwijała się na 

wielu płaszczyznach. Były to głównie inwestycje, ale nie tylko. Było bardzo wiele projektów 

socjalnych, które były realizowane. Były projekty związane z szerzeniem kultury, czy to 

chodziło o sport, czy inne dziedziny. To wszystko się zadziało. Pani Sołtys powiedziała do 

Pana Wójta, że pozostaje jej w tej sytuacji życzyć Panu Wójtowi, żeby ta kolejna kadencja, 

żeby kolejny rok przyniósł Panu same pozytywne i dobre rozwiązania. Przede wszystkim 

samych sukcesów, satysfakcji z tego co Pan Wójt robi. Mówczyni powiedziała, że również 

chciałaby życzyć Panu Wójtowi szacunku społecznego i żeby mógł Pan swobodnie 

dokończyć te projekty, które już zostały zaczęte w tamtej kadencji i żeby nie zabrakło 
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również tych pomysłów na nowe. Mówczyni powiedziała, że myśli, że my wszyscy 

mieszkańcy naszej gminy chcielibyśmy, żeby ta nasza gmina pomimo tego, że jest woja w 

Ukrainie, że przeżyliśmy pandemię, a nie były to łatwe czasy i nadal nie zapowiada się, że to 

będą jakieś bardzo łatwe czasy – że będziemy się rozwijać, że będzie to rozwój na różnych 

płaszczyznach, ale że będzie też to rozwój zrównoważony, że będą się rozwijać też te 

miejscowości, które są w głąb gminy, nie tylko te, które są nadmorskie. Oczywiście te 

nadmorskie są dla nas wszystkich najważniejsze, bo one są takimi perełkami w naszej gminie, 

ale my wszyscy, którzy mieszkamy gdzieś tam dalej też będziemy oczekiwać działań. 

Mówczyni powiedziała, że chciałaby również życzyć Panu Wójtowi szacunku społecznego, 

ale przede wszystkim pomyślności i zdrowia w życiu zawodowym jak i w życiu osobistym, 

bo jak życie osobiste jest poukładane, to i chęci do pracy są inne. Aby nigdy nie zabrakło 

Panu Wójtowi tej empatii. 

Mówczyni powiedziała również kilka zdań do naszych radnych. Dwa miesiące temu 

radni zostali głosami swoich wyborców usadzeni na tych stanowiskach, na tych miejscach na 

tych funkcjach i niektórzy z nich są już tutaj dwie kadencje, niektórzy już dłużej, a niektórzy 

zasiadają po raz pierwszy. Mówczyni powiedziała, że życzy im, żeby ta kadencja była dla was 

jak najlepsza, żeby mogli zrealizować swoje obietnice wyborcze, żeby dobrze współpracowali 

i merytorycznie z wójtem i żeby była ta współpraca zgodna. Mówczyni powiedziała, że nie 

mówi tutaj żeby w każdej sytuacji się zgadzać, bo nie na tym to polega, ale żeby było to 

merytoryczne. Mówczyni powiedziała, że chciałaby życzyć drogim Państwu Radnym, żeby 

popatrzyli na gminę nie tylko poprzez ten aspekt swoich okręgów wyborczych. Okręgi 

wyborcze są ważne, bo dają radnym głosy, a gmina to jest wspólnota i to jest całość i byłoby 

pięknie, gdybyśmy mogli tak wspólnie na przykład Państwo radni z Wójtem zaznaczyć co jest 

priorytetem, co  może poczekać w działaniu, a co może być odłożone w czasie, bo nie zawsze 

te nasze oczekiwania lokalne małe są najważniejsze. Mówczyni powiedziała, że również liczy 

na to, że Rada Gminy – Państwo Radni – będą współpracować ze swoimi sołtysami. Sołtys 

jest na tym najniższym szczeblu – to prawda – ale sołtys jest skarbnica wiedzy. To do sołtysa 

przychodzą ludzie i on ma naprawdę dużo informacji. On wie co ludzie oczekują, jakie mają 

problemy i co można zrobić, żeby poprawić ich byt i ich życie. Mówczyni powiedziała, ze 

tego wszystkim radnym życzy i życzy pomyślności a niektórym, którzy wyjadą na wakacje 

życzy wspaniałych wakacji.  

Pani Krystyna Krassowska na koniec zwróciła się do wszystkich pracowników gminy. 

Mówczyni powiedziała, że od dziesięciu lat przychodzi do Gminy w formie też i petenta                             

i przyznaje, że bardzo serdecznie dziękuje wszystkim pracownikom gminy, za empatię, za 

pomoc, za uśmiech, za wszystko dobre co ja tu spotkało. Mówczyni powiedziała, że naprawdę 

spotkała mnóstwo wspaniałych ludzi. A stosunek pracowników do petentów, do ludzi, którzy 

tu przychodzą świadczy o tym, że nasza gmina jest postrzegana dobrze i dlatego życzy 

pracownikom, żeby się nie zmieniali nigdy i żeby byli otwarci na potrzeby mieszkańców i 

żeby byli tacy jak do tej pory. Wszystkiego najlepszego. Mówczyni podziękowała za uwagę. 

 

Na sali obrad rozległy się oklaski.  

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos.?  

Nikt więcej głosu nie zabrał.  
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Na tym punkt zakończono.  

 

 

Ad. 21.  

Zakończenie sesji. 

 

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad III Sesji Rady Gminy 

Darłowo IX kadencji – Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła 

obrady o godzinie 14
42

 w dniu 14 czerwca 2024 roku. 

 

Obradom przewodniczyła: 

                       Przewodnicząca  

                 Rady Gminy Darłowo 

      

         Justyna Osses  

Sekretarz obrad:  

Radny Rady Gminy Darłowo 

    

Wiesław Moskwa  

 

Protokół sporządziła:  

Iwona Kowalska  Kierownik Biura Rady 


